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PROTOKÓŁ Nr  LIV/2017 

z sesji Rady Miasta Szczecinek, odbytej w sali konf erencyjnej Urz ędu Miasta Szczecinek  

w dniu 29 stycznia 2018 roku 

 
Ustawowy skład Rady Miasta : 21 radnych. Obecnych: 19  radnych, według załączonej listy obecności. 

Nieobecni radni: Jacek Lesiuk i Janusz Rautszko.  

 
Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− przywitała zebranych, 

− poinformowała, że na emeryturę przechodzi Pani Romualda Wójcik dotychczasowa Sekretarz Miasta 

Szczecinek, w związku z czym radni i Burmistrz przygotowali jej pożegnanie i podziękowanie za 

współpracę. 

Podziękowania Pani Sekretarz najpierw złożył Burmistrz Miasta, który opowiedział o pracy Pani Romualdy Wójcik 

i podziękował jej za służbę na rzecz szczecineckiego samorządu oraz życzył wszelkiej pomyślności  

w życiu osobistym. Następnie podziękowania Pani Sekretarz w imieniu całej Rady Miasta złożyli radni: Andrzej 

Grobelny i Marcin Kaszewski. Uroczystość pożegnalną zakończyły życzenia od Prezydium Rady Miasta i krótkie 

wystąpienie Pani Romualdy Wójcik. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− stwierdziła wymagane kworum i o godz. 9:05 otworzyła sesję,  przedstawiając porządek obrad:     

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie protokołów z sesji: z dnia 27.11.2017r.; z dnia 18.12.2017r. oraz z dnia 17.01.2018r. 

3. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty rocznej z tytułu trwałego zarządu 

nieruchomości na rzecz Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Szczecinku. 

4. Uchwała w sprawie  zmiany uchwały Nr XXX/266/2012 Rady Miasta Szczecinek z dnia 19 grudnia 2012 r.  

w sprawie cen za usługi przewozowe środkami miejskiej komunikacji zbiorowej. 

5. Uchwała w sprawie  określenia wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego w przedszkolu 

publicznym oraz oddziałach przedszkolnych, które funkcjonują w szkołach podstawowych, oraz czasu 

przeznaczonego na bezpłatne nauczanie, wychowanie i opiekę w przedszkolu publicznym prowadzonym 

przez Miasto Szczecinek. 

6. Uchwała w sprawie  ustalenia trybu udzielania i rozliczania oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości 

pobrania i wykorzystania dotacji udzielanych z budżetu Miasta Szczecinek dla niepublicznych: szkół, 

przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz innych form wychowania 

przedszkolnego prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne nie będące jednostkami samorządu 

terytorialnego. 

7. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

„Marcelin-1” w Szczecinku. 

8. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

„Raciborki” w Szczecinku. 

9. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego „Pilska-2” w Szczecinku. 
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10. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obszaru „Koszalińska-1” w Szczecinku. 

11. Uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu „Kilińskiego” w Szczecinku. 

12. Uchwała w sprawie pozbawienia Odznaki Honorowej „Zasłużony dla Miasta Szczecinek”. 

13. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi Pani R. P. na działania Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Szczecinku. 

14. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Szczecinek. 

15. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Szczecinek.  

16. Zapytania radnych. 

17.  Zamknięcie sesji. 

 

Ad.2. Przyj ęcie protokołów z sesji Rady Miasta Szczecinek:  z dnia  27.11.2017r.; z dnia 18.12.2017r. oraz  

z dnia 17.01.2018r. 

Do żadnego protokołu uwag nie zgłoszono. W odrębnych głosowaniach jawnych Rada Miasta kolejno przyjęła 

w/w protokoły z sesji jednogłośnie 19 głosami „za”.  

 

Ad.3. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− otworzyła dyskusję. 

 

Maciej Batura Wiceprzewodnicz ący Komisji Bud żetowo-Ekonomicznej: 

− Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Roman Matuszak radny: 

− poinformował, że na posiedzeniu Komisji był jedną z osób, która głosowała przeciwko tej uchwale 

ponieważ uważa, że nie jest dobrze, jeśli się nie pokazuje prawdziwych wszystkich kosztów 

funkcjonowania jednostki miejskiej; dlatego zwolnienie w 90% z opłat uważa za niewłaściwe. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpiła do głosowania nad uchwałą. 

 

W głosowaniu  jawnym  Rada  Miasta  14 głosami „za”, przy 5 głosach „wstrzymujących się” i 0 głosach „przeciw” 

podjęła uchwałę: 

Nr LIII/452/2018  

w sprawie wyra żenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty roczn ej z tytułu trwałego zarz ądu 

nieruchomo ści na rzecz Miejskiego O środka Pomocy Społecznej w Szczecinku. 

 
Ad.4. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− otworzyła dyskusję. 
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Maciej Batura Wiceprzewodnicz ący Komisji Bud żetowo-Ekonomicznej: 

− Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− wejście tej uchwały w życie to bardzo dobre posunięcie, 

− szkoda, że nie wcześniej, opozycja popiera te uchwałę. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpiła do głosowania nad uchwałą. 

 

W głosowaniu  jawnym  Rada  Miasta  jednogłośnie 19 głosami „za” podjęła uchwałę: 

Nr LIII/453/2018  

w sprawie   zmiany uchwały Nr XXX/266/2012 Rady Miasta Szczecin ek z dnia  

19 grudnia 2012  r. w sprawie cen za usługi przewoz owe środkami miejskiej komunikacji zbiorowej. 

 
Ad.5. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− otworzyła dyskusję. 

 

Krzysztof Zawada Przewodnicz ący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki: 

− Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpiła do głosowania nad uchwałą. 

 

W głosowaniu  jawnym  Rada  Miasta  jednogłośnie 19 głosami „za” podjęła uchwałę: 

Nr LIII/454/2018  

w sprawie  okre ślenia wysoko ści opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolneg o w przedszkolu 

publicznym oraz oddziałach przedszkolnych, które fu nkcjonuj ą w szkołach podstawowych, oraz czasu 

przeznaczonego na bezpłatne nauczanie, wychowanie i  opiek ę w przedszkolu publicznym  

prowadzonym przez Miasto Szczecinek.  

 
Ad.6. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− otworzyła dyskusję. 

 

Krzysztof Zawada Przewodnicz ący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki: 

− Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− zapytał, na jakiej podstawie wypłacano dotacje z budżetu Miasta na początku roku ? uchwała dopiero 

teraz ma wejść w życie, a środki zostały już wypłacone. 
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Tomasz Czuk Dyrektor KCUW w Szczecinku: 

− zgodnie z obowiązującymi przepisami, gdy nie uchwalono nowych zasad wypłacania dotacji, obowiązują 

zasady dotychczasowe. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− dotychczasowa uchwala obowiązywała do 31.12.2017r., dlatego należało podjąć nową uchwałę jeszcze  

w grudniu ubiegłego roku, 

− w styczniu można wypłacać na podstawie uchwały, ale na początku 2018r. nie było już poprzedniej 

uchwały i nie było jeszcze nowej, 

− radny uważa, że może to być naruszenie dyscypliny finansów publicznych. 

 

Tomasz Czuk Dyrektor KCUW w Szczecinku: 

− ustawodawca dopuszcza taką sytuację, że część samorządów nie zdąży podjąć w grudniu nowej 

uchwały, ważne jest, aby zapewnić ciągłość wypłacania dotacji, 

− dlatego w tym przypadku nie złamano dyscypliny finansów publicznych. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpiła do głosowania nad uchwałą. 

 

W głosowaniu  jawnym  Rada  Miasta  15 głosami „za”, przy 4 głosach „wstrzymujących się” i 0 głosach „przeciw” 

podjęła uchwałę: 

Nr LIII/455/2018  

w sprawie  ustalenia trybu udzielania i rozliczania  oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowo ści 

pobrania i wykorzystania dotacji udzielanych z bud żetu Miasta Szczecinek dla niepublicznych: szkół, 

przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w szkołach po dstawowych oraz innych form wychowania 

przedszkolnego prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne nie b ędące jednostkami  

samorz ądu terytorialnego. 

 
Ad.7. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− otworzyła dyskusję. 

 

Marcin Kaszewski Wiceprzewodnicz ący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Samorz ądności: 

− Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie,  

− przypomniał i omówił uzasadnienie projektu uchwały. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpiła do głosowania nad uchwałą. 
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W głosowaniu  jawnym  Rada  Miasta  jednogłośnie 19 głosami „za” podjęła uchwałę: 

Nr LIII/456/2018  

w sprawie przyst ąpienia do sporz ądzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrze nnego 

„Marcelin-1” w Szczecinku. 

Ad.8. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− otworzyła dyskusję. 

 

Marcin Kaszewski Wiceprzewodnicz ący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Samorz ądności: 

− Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Grażyna Kuszmar radna: 

− poprosiła o wyłączenie jej od udziału w głosowaniu, podobnie jak wyłączyła się od udziału w glosowaniu 

podczas posiedzenia Komisji. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpiła do głosowania nad uchwałą informując, że przy trym 

głosowaniu udział weźmie 18 radnych. 

 

W głosowaniu  jawnym  Rada  Miasta  jednogłośnie 18 głosami „za” podjęła uchwałę: 

Nr LIII/457/2018  

w sprawie przyst ąpienia do sporz ądzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrze nnego 

„Raciborki” w Szczecinku. 

Ad.9. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− otworzyła dyskusję. 

 

Marcin Kaszewski Wiceprzewodnicz ący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Samorz ądności: 

− Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpiła do głosowania nad uchwałą. 

 

W głosowaniu  jawnym  Rada  Miasta  jednogłośnie 19 głosami „za” podjęła uchwałę: 

Nr LIII/458/2018  

w sprawie przyst ąpienia do sporz ądzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania pr zestrzennego 

„Pilska-2” w Szczecinku. 

 

 

Salę obrad opuścił radny Jacek Pawłowicz. Obecnych 18 radnych. 

 



 6

Ad.10. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− otworzyła dyskusję. 

 

Marcin Kaszewski Wiceprzewodnicz ący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Samorz ądności: 

− Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpiła do głosowania nad uchwałą. 

 

W głosowaniu  jawnym  Rada  Miasta  jednogłośnie 18 głosami „za” podjęła uchwałę: 

Nr LIII/459/2018  

w sprawie przyst ąpienia do sporz ądzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania pr zestrzennego 

obszaru „Koszali ńska-1” w Szczecinku. 

 

Na salę obrad wrócił radny Jacek Pawłowicz. Ponownie obecnych 19 radnych. 

 

Ad.11. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− otworzyła dyskusję. 

 

Marcin Kaszewski Wiceprzewodnicz ący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Samorz ądności: 

− Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpiła do głosowania nad uchwałą. 

 

W głosowaniu  jawnym  Rada  Miasta  jednogłośnie 19 głosami „za” podjęła uchwałę: 

Nr LIII/460/2018  

w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w s prawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu „Kili ńskiego” w Szczecinku. 

 
Ad.12. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− otworzyła dyskusję. 

 

Jacek Brynkiewicz Przewodnicz ący Komisji Prawa, Legislacji i Porz ądku Publicznego: 

− Komisja przygotowała projekt uchwały i rekomenduje Radzie Miasta jej podjęcie, 

− przypomniał i omówił uzasadnienie projektu uchwały. 
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Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpiła do głosowania nad uchwałą. 

 

W głosowaniu  jawnym  Rada  Miasta  jednogłośnie 19 głosami „za” podjęła uchwałę: 

Nr LIII/461/2018  

w sprawie pozbawienia Odznaki Honorowej „Zasłu żony dla Miasta Szczecinek”. 

 
Ad.13. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− otworzyła dyskusję. 

 

Janusz Rautszko Przewodnicz ący Komisji Rewziyjnej: 

− Komisja przygotowała projekt uchwały i rekomenduje Radzie Miasta jej podjęcie. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpiła do głosowania nad uchwałą. 

 

W głosowaniu  jawnym  Rada  Miasta  jednogłośnie 19 głosami „za” podjęła uchwałę: 

Nr LIII/462/2018  

w sprawie rozpatrzenia skargi Pani R. P. na działan ia Dyrektora Miejskiego O środka Pomocy  

Społecznej w Szczecinku. 

 

Ad.14. Sprawozdanie Burmistrza Miasta. 

− uwag nie zgłoszono. 

 
Ad.15. Informacja Przewodnicz ącej Rady Miasta. 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− przypomniała, że radni informację Dyrektora Zakładu Karnego w Szczecinku dotyczącą możliwości 

wykonywania pracy przez skazanych, 

− przypomniała, że na ostatniej sesji Rady Miasta prosiła radnych i mieszkańców Szczecinka o zgłaszanie 

propozycji nazwy nowego ronda na skrzyżowaniu ul. Ordona i Parkowej, 

− rond nienazwanych w Szczecinku jest jednak więcej. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− takich skrzyżowań, jak się okazało, obecnie na terenie miasta jest siedem; jedno z nich znajduje się na 

skrzyżowaniu ul. Koszalińska/Kołobrzeska; jest to to rondo, które jest częścią podwójnego ronda, 

 z którego większa część nazywa się rondem Bergen op Zoom; 

− kolejne z nich to małe rondo na ul. Armii Krajowej i Poniatowskiego; 

− bez nazwy jest także nowo oddane rondo na ul. Ordona/Parkowa; 

− kolejne, to duże rondo przy cmentarzu na skrzyżowaniu ul. Lipowej, Słupskiej, Cieślaka i Narutowicza; 
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− i trzy nienazwane ronda w jakiś sposób związane z drogą wojewódzką 172; 

− jest to rondo na ul. Kołobrzeska/Karlińska oraz dwa ronda w ciągu drogi 172 – jedno w środku małej 

obwodnicy, z którego ma odchodzić bypass do „jedenastki”  oraz rondo przy wjeździe do miasta od 

strony Połczyna Zdroju na ul. Trzesieckiej. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− za pośrednictwem mediów zwróciła się do mieszkańców z prośbą o podzielenie się swoimi pomysłami na 

nazwy dla wspomnianych skrzyżowań; swoje propozycje mieszkańcy mogą zgłaszać do Biura Rady 

Miasta; jeśli się uda, na najbliższej sesji zwyczajnej zostałaby podjęta uchwała o nazwaniu tych rond. 

 

Ad.16.  Zapytania radnych. 

Marcin Kaszewski radny: 

− zapytał o możliwość dalszego funkcjonowania programu KAWKA oraz czy w 2018r. znajdą się  

w budżecie Miasta środki na ten cel ?  

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− program funkcjonował przez 3 lata: w 2015r., w 2016r. i w 2017r., 

− to program w pełni udany, wpłynął między innymi na zmniejszenie emisji pyłu PM10 nie tylko  

w Szczecinku, ale i w całej Polsce; to był bardzo dobry program, ale niestety został wstrzymany przez 

obecny rząd; 

− dofinansowanie wyglądał następująco: 10% z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska, 45%  

z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska  - 45% płacił beneficjent; 

− w Szczecinku przeprowadzono ponad 1500 inwestycji, to pierwszy program w skali ogólnopolskiej, 

którego są tak dobre wymierne efekty; 

− zainteresowanie tego typu dofinansowaniem jest bardzo duże, ale nie jest wina władz Miasta, że rząd PiS 

ten program zlikwidował, w tej chwili nie ma w Polsce żadnego tego typu programu,   z którego można 

byłoby skorzystać, jeśli będzie wola przyszłej Rady Miasta, to trzeba będzie rozważyć środki w budżecie 

Miasta, w tym roku to nie wchodzi  w rachubę, bo w budżecie na 2018r. tego nie zapisano; 

− PiS nic w zamian nie zaoferował. 

 

Marcin Kaszewski radny: 

− na pewno będzie w tej kwestii rozmawiał z radnymi i zwróci się do posłów ze Szczecinka, o poparcie 

kontynuacji tego programu. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− odnosząc się do słów Burmistrza, że w Szczecinku jest już „fajnie” i nie ma przekroczeń 

zanieczyszczenia powietrza, nawiązał do ręcznego weryfikowania wyników pomiarów, 

− niech wypowiedzą się Ci mieszkańcy, którzy mają pył na parapetach i samochodach; 

− Burmistrz narzeka, że nie ma już programu KAWKA, faktycznie szkoda że tego programu już nie ma, ale 

gdy obecny rząd i obecna władza w Polsce przyjęła program „mieszkanie +” , to Burmistrz z tego 

programu skorzystać nie chce. 
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Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− przypomniała radnemu, że to punkt obrad dotyczący pytań do Burmistrza, a radny żadnego pytania  

nie zadał. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− w styczniu bieżącego roku miało miejsce zapylenie jeziora, zapytał - jakie działania podjął Urząd Miasta  

w tej kwestii ? 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− Urząd Miasta zareagował tak, jak powinien, wysłano pracownika Urzędu Miasta, który był obecny 

podczas pobierania próbek; okazało się, że to nasiona olszy, i że nie ma  w tym nic nadzwyczajnego, 

− nawet, gdyby na jeziorze znajdował się pył pochodzący z zakładów KRONOSPAN, to i tak ze względu na 

swój rozmiar nie mógłby być w jakikolwiek sposób szkodliwy dla mieszkańców Szczecinka 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− Stowarzyszenie TERRA od razu powiadomiło WIOŚ w Szczecinie i Koszalinie; tego typu działania 

powinny zostać podjęte od razu, a Miasto tego nie zrobiło, to zagadka, na którą być może każdy zna 

odpowiedź; 

− radny stwierdził, że odbyła się rozmowa z urzędnikiem oddelegowanym do obecności przy pobieraniu 

próbek przez KRONOSPAN, urzędnik powiedział, na jakiej podstawie stwierdził, że zalegający pył to 

nasiona olszy, urzędnik pokazał zdjęcia, na których widać było przy brzegu szyszki i gałązki; urzędnik 

powiedział, że właśnie to zostało pobrane do badań;  

− na pytanie: a co z tymi żółtymi pyłami tam dalej na jeziorze urzędnik stwierdził, że to nie było pobierane 

do badań, ponieważ tam był cienki lód; 

− radny uważa, że skandaliczne jest to, iż Urząd Miasta jest zasłoną dla firmy, 

− niech każdy oceni, czy pylenie tego drzewka mogło się tak zwizualizować; WIOŚ również pobrał dwie 

próbki; gdyby urzędnicy przeczytali wyniki, to wiedzieliby, że jest jednoznacznie stwierdzone, że są tam 

również włókna drewna; radni opozycji te włókna gołym okiem widzieli, to były podobne włókna, co wielu 

mieszkańców znajduje na parapetach; 

− źle się dzieje, jeżeli miasto bierze udział w propagandzie firmy i serwuje mieszkańcom teorię, która jest 

bardzo zbieżna z teorią pyłów kaliningradzkich i pyłów z wulkanu islandzkiego; nie tak to powinno 

wyglądać. 

 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− w swojej wypowiedzi radny insynuuje i mruga okiem, że ktoś z Ratusza pewnie bierze łapówki, 

insynuacje te są niesmaczne i czas by się skończyły. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− chce powiedzieć, że miasto zawiadomiło WIOŚ; Inspektor zawiadomił WIOŚ telefonicznie; Burmistrz 

nigdzie nie powiedział, że Miasto opiera się na opinii pracownika Referatu; 
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− powiedział, że pracownik był przy pobieraniu próbki, to było filmowane; 

− radny sugeruje, że coś niepokojącego dzieje się w mieście; zakładając hipotetycznie, że radny ma rację  

i że to jest tzw. pylenie niezorganizowane grubym pyłem - i co z tego, czy to jest w ogóle szkodliwe dla 

organizmu? otóż nie; wszyscy wiedzą, że nie jest; 

− to nie jest pył drobny PM2,5 czy PM10, który zagraża życiu; to pył gruby; 

− być może jeszcze przez jakiś czas będzie to występować; jeśli założy się, że mógłby być wiatr, który 

zawiał tymi drobinkami drewna, które się osadziły na lodzie… no i co z tego ?  

− poza tym, że to jest estetyczny dysonans nic się nie dzieje;  

− radny sugeruje, że Miasto teraz uczestniczmy w jakieś akcji, że coś okropnego dzieje się  

w Szczecinku, ale nic się nie stało; jest tu zakład przeróbki drewna i różnego rodzaju uciążliwości się tu 

pojawiają; nie jest prawdą, jak to co powiedział radny wcześniej; 

− ludzie wiedzą, poprawiają się wyniki podawane przez WIOŚ a radny mówi, że to nieprawda; 

− radny z pełną premedytacją kłamie; to, co ludzie widzą na parapecie nie jest pyłem PM10 czy pyłem 2,5; 

− są badania, które radny może oglądać online widząc, jakie jest zapylenie nad Szczecinkiem, i że od wielu 

lat nie przekraczane są polskie normy; radny może sobie wygooglować, ile na terenie firmy 

wytwarzanego jest benzoapirenu. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− gorszym problemem są pyły ze szlifowania płyt wiórowych, które zawierają kleje; problem pyłu to jedna 

kwestia, a druga to to, czym mieszkańcy oddychają wdychając klej spalany w piecach na biomasę; 

− statystycznie średnio kilka ton kleju jest spalanych dziennie; 

− w 2015 r. było 48 dni z przekroczeniem, 17 dni zweryfikowano ręcznie; 

− Burmistrz mówi, że ten pył nie jest szkodliwy; radny ma wrażenie, że zdaniem Burmistrza ten pył  może 

być nawet pożyteczny, że trzeba go wdychać i jeść jak jakieś witaminy z kaszą; 

− to jest niepojęte, że Burmistrz, który jest onkologiem bagatelizuje taką informację; 

− wydawane są grube pieniądze na rewitalizację jeziora w sytuacji, gdy cały czas to jezioro jest zasilane 

zanieczyszczeniami; jak to się ma do tego, że Miasto wydaje takie duże pieniądze na rewitalizację 

jeziora? jakie związki są w tym pyle, to nie zostało tam zbadane. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− radny powtarza to bez przerwy, bez przerwy te same nieprawdy, benzoapiren powstaje przy niskiej 

temperaturze, radny się na niczym nie zna. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− zaczął protestować, ponieważ poczuł się obrażany. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− nakazała radnemu wyłączyć mikrofon i poprosiła go o nieprzerywania wypowiedzi Burmistrza. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− stwierdził, że nie obraża radnego, radny jest ignorantem, a to jest stwierdzenie faktu; 
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− czy to jest obrażanie? radny nie wie o tym, a coś mówi; tym grubym pyłem się nie oddycha, on nie jest 

szkodliwy; to nieprawda, że benzoapiren powstaje w KRONOSPANIE; 

− tam są tego jakieś śladowe ilości; tyle razy były kontrole, też nasyłane przez radnego, niespodziewane; 

− niech radny przestanie kłamać; radny wprowadza nerwową atmosferę w mieście; 

− oczywiście, że w mieście śmierdzi; ale to słychać już od kilku lat, wcześniej od  żony radnego; 

− radny uważa, że jak coś śmierdzi, to jest trujące; jak ktoś puści bąka to śmierdzi, ale nikt się nie zatruje; 

− nie jest to dobre; ma być uruchomiony UTWS; powinien być uruchomiony w kwietniu; 

− wtedy można rozmawiać; jeśli ten filtr nie zmniejszy ilości tych lotnych związków, to radny będzie mógł  

krytykować; radny ciągle podgrzewa sytuację jak takie podgrzewane kotlety;  to jest już niestrawne; 

− nic radny nie ma nowego do powiedzenia, a cały czas zabiera głos.  

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− poinformowała, że w tym momencie kończy dyskusję na ten temat.  

 

Zdzisław Miechowiecki radny: 

− w 2016r. uruchomiono program dotyczący likwidacji toalet znajdujących się poza lokalami mieszkalnymi; 

− minął rok, jakie są efekty tych działań ? 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrza Miasta: 

− tłumaczył ten problem radnemu kilka dni temu; wiosną minionego roku miasto przeznaczyło 100 tys. zł na 

likwidację toalet znajdujących się poza lokalami mieszkalnymi, co zdecydowanie podniosłoby komfort 

życia wielu mieszkańców; drugie tyle środków na ten cel „dorzucił” ZGM; kwota w wysokości łącznie  

200 tys. zł  z pewnością pozwoliłaby w znacznej mierze na likwidację tego problemu; 

− również sami mieszkańcy są zainteresowani takimi modyfikacjami i wielu z nich z chęcią skorzystałaby  

z możliwości „zainstalowania” łazienki we własnym domu; jednak póki co środki leżą niewydane, a wiele 

osób wciąż musi godzić się na kiepskie warunki lokalowe; okazuje się bowiem, że dość istotnym 

problemem jest znalezienie fachowców, którzy podjęliby się takich zadań; 

− te pieniądze nie został wydane, ponieważ na rynku szczecineckim nie można znaleźć projektantów, 

którzy by wykonali takie projekty; ludzie nie chcą się zajmować małymi zleceniami, a to są właśnie małe 

zlecenia; przy każdej tego typu toalecie wprowadzanej do mieszkań należy m.in. budować szyby 

wentylacyjne; musi być sporządzona różnego rodzaju dokumentacja, a także zgłoszenie i pozwolenie na 

budowę; po prostu z zupełnie prozaicznych przyczyn, pomimo że są pieniądze, nie można uzyskać 

satysfakcjonującego wyniku – powiedział burmistrz Jerzy Hardie-Douglas. 

 

Tomasz Wełk Prezes ZGM TBS Sp. z o.o. w Szczecinku:  

− program likwidacji wspólnych toalet jest cały czas realizowany; rozpoczął się on w kwietniu 2017 roku; 

− środki, które zostały przeznaczone przez Miasto na ten cel, nie zginą nawet jeżeli ten program trochę się 

przesunie w czasie; ZGM robi wszystko, żeby do końca marca rzeczywiście mieć wydatkowane te 

zakontraktowane środki w kwocie 200 tys. zł;  

− problemem jest też stara infrastruktura techniczna w mieszkaniach, gdzie często bardzo trudno jest 

wykonać łazienkę zgodnie z przepisami prawa budowlanego; 
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− w niektórych sytuacjach jest to w ogóle niemożliwe; w niektórych przypadkach wymaga to projektów 

przebudowania lokali, a to się wiąże też z przebudowaniem czy dobudowaniem przewodów kominowych; 

− od roku jest powołana komisja, która kwalifikuje te lokale, ale jeśli chodzi o projektantów, to bardzo trudno 

jest tutaj na rynku uzyskać  moce projektowe;  

− niektóre postępowania mające na celu wyłonienie projektanta, który podjąłby się tego zadania, 

wielokrotnie pozostawały bez odpowiedzi; dlatego też w niektórych z lokali zdecydowano się na nieco 

inne rozwiązania; ZGM stara się również wykonywać aneksy sanitarne; 

− w takich przypadkach nie jest konieczne, aby był wykonany projekt i pozwolenie na budowę; 

− to też jest jedna z możliwości; oczywiście też musza być spełnione określone wymagania; 

− realizowany jest tez inny program, dotyczący remontów dachów. 

 

Andrzej Grobelny radny: 

− zapytał Prezesa ZGM – ile było rodzin i mieszkań, które miały toalety poza lokalem mieszkalnym  

w ubiegłym roku ? i ile ich jest obecnie ? oraz ile tego typu inwestycji zostało już wykonanych ? 

− jeśli Pan Prezes nie ma tych danych teraz, to można to przełożyć na następną sesję Rady Miasta. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− przypomniała, że pytanie może być skierowane tylko do Burmistrz, i to Burmistrz decyduje, czyi komu 

przekazać udzielenie odpowiedzi na to pytanie. 

 

Marcin Bedka radny: 

− zgłaszał wcześniej zamiar zabrania głosu już podczas dyskusji radnego Jacka Pawłowicza  

z Burmistrzem, i zdziwił się, że najpierw Przewodnicząca Rady Miasta udzieliła głosu nie jemu, ale 

radnemu Zdzisławowi Miechowieckiemu. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− wyjaśniła, że radny Zdzisław Miechowiecki zgłaszał się pierwszy, i że udziela radnym głosu według 

kolejności zgłoszeń. 

 

Marcin Bedka radny: 

− jeśli tak było, to przeprasza; może tego nie zauważył; 

− zwrócił się z pytaniem do Burmistrza Miasta, co Burmistrz chciał powiedzieć wypowiadając się o pyle na 

jeziorze? uważa, że Burmistrz zdaje sobie sprawę co to znaczy; 

− czy to znaczy, że Burmistrz chciał wprowadzić wszystkich w błąd z rozmysłem ? ponieważ Burmistrz sam 

stwierdził, że wie, iż tam jest coś innego niż pył z olszy, i stwierdził – no i co z tego; 

− Burmistrz mógł od razu powiedzieć, że był tam inny pył, niż z czarnej olszy, ale że zdaniem Burmistrza to 

nie jest szkodliwe; taką wypowiedź radny by zrozumiał, a tak wygląda to jakby Burmistrz chciał 

wprowadzić w błąd. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− Burmistrz powiedział to hipotetycznie. 
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Jerzy Hardie-Douglas Burmistrza Miasta: 

− radny Marcin Bedka chyba tego słowa nie rozumie, ponieważ powiedział to tylko hipotetycznie, czyli że 

nawet, jeśli byłoby z pyleniem tak jak mówi radny, to i tak nic złego się nie działo; 

− wypowiadając się hipotetycznie powiedział co by było, gdyby radni opozycji mieli rację. 

 

Renata Rak radna: 

− na stronie internetowej Urzędu Miasta pojawiła się ankieta dotycząca kursu linii autobusowej do 

Trzesieki, zapytała – do kiedy można wypełniać tę ankietę ? 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrza Miasta: 

− poprosił Dyrektora Zarządu Komunikacji Miejskiej Sp. z o.o. w Szczecinku o udzielenie odpowiedzi. 

 

Tomasz Merk Dyrektor Zarz ądu Komunikacji Miejskiej Sp. z o.o. w Szczecinku: 

− przeprowadzane są ankiety dla linii niszowych, wszystkie informacje znajdują się na stronie internetowej;  

− po zakończeniu zbierania ankiet wszystkie ich wyniki zostaną opublikowane; 

− jeśli chodzi o linię autobusową nr 14 to były nawet spotkania z Radą Osiedla; to samo będzie z linią  

nr 13, Dyrektor skontaktuje się z radną w tej kwestii za pośrednictwem e-maila. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− poprosił Przewodniczącą Rady Miasta, żeby nie przerywała wypowiedzi radnych opozycji; 

− Burmistrz przedstawia swoją tezę i po tym Przewodnicząca kończy dyskusję; 

− chciałby, żeby Przewodnicząca była Przewodniczącą wszystkich radnych, a nie tylko radnych PO  

i Burmistrza. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− przypomniała, że to punkt obrad dotyczący pytań do Burmistrza, uwagi kierowane do Przewodniczącej 

Rady Miasta radni mogą zgłaszać po sesji, 

− Przewodnicząca musi zwrócić radnemu uwagę, gdy próbuje zabierać glos poza kolejnością. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− dokumenty dotyczące UTWS były w Urzędzie Miasta, czy Burmistrz przeglądał te dokumenty osobiście? 

 

Obrady opuścił radny Jerzy Kania. Zostało 18 radnych. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrza Miasta: 

− oczywiście, że przeglądał te dokumenty. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− czy nie zaniepokoiło Burmistrza, że po zainstalowaniu UTWS nastąpi zwiększenie ilości spalania? 

− czy Burmistrz nie obawia się tego jako onkolog ? 
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Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− pytania do onkologa radny może kierować poza sesją. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrza Miasta: 

− montaż UTWS nie ma nic wspólnego ze zwiększeniem spalania; KRONOSPAN planuje zwiększenie 

ilości produkcji co może spowodować zwiększoną ilość spalania; 

− spalanie klejów odbywa się nie tylko w KRONOSPANIE ale i w innych zakładach w Polsce; 

− spalanie klejów w wysokich temperaturach nie powoduje żadnych negatywnych skutków,  

− hipotetycznie można powiedzieć, że po zainstalowaniu UTWS w Szczecinku przestanie śmierdzieć; 

− radny dostał jednoznaczną odpowiedź, że można spalać kleje w wysokich temperaturach, bo to jest 

biomasa. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− Burmistrz mówi to samo co KRONOSPAN, że zrzynki z płyt wiórowych są biomasą, 

− to nie prawda, że w KRONOSPANIE spalanie odbywa się w temperaturze powyżej 1000o C; 

− prof. Grochowalski pisał, że to nie jest biomasa i nie można tego spalać w temperaturze takiej, jak jest  

w piecach w KRONOSPANIE; 

− w KRONOSPANIE odpady z klejem będą spalane w piecach do spalania biomasy; nie można słuchać 

Burmistrza, który podpisuje porozumienia nic Miastu nie dające. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− zwróciła radnemu uwagę, że to nie było pytanie. 

 

Marcin Boche ński radny: 

− w ubiegłym roku składał wniosek o doświetlenie bieżni, czy jest możliwość wykonania tego zadania w tym 

roku? 

 

Daniel Rak Zast ępca Burmistrza Miasta: 

− wniosek ten jest na etapie planowania; w tym roku przewidziano do realizacji 14 małych inwestycji,  

a ramach których przewiduje się wykonanie tego zadania. 

 

Grażyna Kuszmar radna: 

− trudno się słucha sugestii, że radni nic nie robią w sprawie KRONOSPANU dlatego zaproponowała, aby 

zorganizować spotkanie dla radnych z firmą Kronospan, podczas którego przedstawiciele zakładu 

rozwialiby radnym wszelkie wątpliwości.  

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrza Miasta: 

− odpowiedział, że firma już nie raz informowała o swoich działaniach i takie spotkanie nie miałoby sensu; 

− podkreślił jednak, że jeśli UTWS ruszy wówczas być może ten temat zostanie podjęty ponownie; 

− jeśli będzie taka wola to doprowadzi do tego spotkania, ale nie sądzi, żeby miało ono sens; 

− suszarnia MDF zlikwidował problem z hałasem już kilka lat temu,  
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− po uruchomieniu UTWS będzie dobry moment na takie spotkanie; gdyby to urządzenie miało nie działać 

nikt niw wydałby na nie ok. 100 mln zł; 

− Burmistrz więcej na pytania radnego Jacka Pawłowicza nie będzie odpowiadał, 

− w kwietniu 2018r. ma nastąpić zainstalowanie, rozmawiał o tym z Panem Aleksandrowiczem  

z KRONOSPANU, będzie trzeba wyhamować produkcję na czas przełączania. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− poprosiła o odnotowanie w protokole z sesji uwagi dla radnego Jacka Pawłowicza w związku z jego 

kolejną próbą zabierania głosu poza kolejnością. 

 

Marcin Bedka radny: 

− chce dopytać Burmistrza o problem zanieczyszczenia jeziora, czy dobrze usłyszał, że Burmistrz wysłał 

urzędnika, żeby „przyklepał” to co robi KRONOSPAN ?, czy po to, żeby sprawdził co się stało ? 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− radny nie precyzuje pytania. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrza Miasta: 

− wyjaśnił, że poprosił Pana Marka Albrechta z Referatu Ochrony Środowiska Urzędu Miasta Szczecinek, 

aby był obecny przy pobraniu próbek przez pracowników KRONOSPANU i nic więcej nie ma do 

powiedzenia na ten temat; jednocześnie został zawiadomiony WIOŚ,  

− zakład przemysłowy ma prawo pobierać próbki spodziewając, że będzie oskarżany o spowodowanie 

zanieczyszczenia; ale formalnie od tego jest WIOŚ i SANEPID. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− nawiązując do tego, co mówiła radna Grażyna Kuszmar, można byłoby zaprosić na takie spotkanie  

prof. Grochowalskiego i jeszcze inne osoby; 

− ma propozycję, żeby w Szczecinku zorganizować spotkanie z osobami, które są ekspertami, a prof. 

Grochowalski jest; czy Burmistrz nie chciałby pójść w tym kierunku ? 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrza Miasta: 

− nie ma odpowiedzi, już wcześniej wszystko powiedział. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− w takim razie kieruje te propozycję do Przewodniczącej Rady Miasta, żeby zorganizowała takie 

spotkanie, zwróci się w tej kwestii do Przewodniczącej na piśmie. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− nie ma takiego punktu w porządku obrad jak „pytania do Przewodniczącej Rady Miasta”, można je 

zadawać po sesji. 
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Grażyna Kuszmar radna: 

− w imieniu Zarządu szczecineckiego HOSPICJUM im Św. Franciszka z Asyżu zaprosiła Przewodniczącą 

Rady Miasta na uroczystość poświęcenia HOSPICJUM w dniu 11.02.2018r. o godz. 11:00; 

− zaprasza wszystkich do udziału w tej  uroczystości; można będzie w tym dniu zadać pytania Zarządowi 

HOSPICJUM. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− ze względu na brak dalszych uwag i wyczerpanie porządku obrad zamknęła sesję, 

 

Obrady Rady Miasta zako ńczono o godz. 10:35.   

 

Na tym protokół zakończono. 

 

    Protokołował:                                                                                      Przewodnicząca Rady Miasta: 

    Dariusz Krupski                       Katarzyna Dudź 


